
 

VOLKSPARTIJ VOOR VRIJHEID EN DEMOCRATIE 
Fractie VVD Valkenburg aan de Geul 
 
Valkenburg aan de Geul, 8 november 2016 
 
Beschouwing op de begroting 2017-2020 
 
1. Inleiding 

 
Zoals steeds wilt de VVD haar waardering uitspreken voor eenieder die bijgedragen heeft aan het tot 
stand komen van deze begroting. 
Het blijft een jaarlijks terugkerende uitdaging om de begroting weer sluitend te maken. Zeker 
wanneer we ons als coalitiepartner steeds weer tot doel stellen om, net als afgelopen jaren, onze 
burgers en ondernemers niet of nauwelijks met hogere kosten te willen confronteren. 
En dat is weer gelukt. 
Op voorwaarde natuurlijk dat de Raad het College taakstellend de opdracht geeft om met ingang van 
1.1.2017 structureel, jaarlijks,  € 1,2 miljoen te bezuinigen. En mocht blijken dat dat bezuinigen niet 
anders kan dan door te bezuinigen op de Exploitatiemaatschappij Polfermolen b.v. dan dient het 
College hierover verantwoording af te leggen tijdens de behandeling van de Kaderbrief in 2017 en 
kan de Raad een definitief besluit nemen. Het College dient dan wel de maatschappelijk, sociaal en 
economisch noodzakelijke en betaalbare functionaliteiten te behouden voor de gemeente. De 
intentieverklaring die in deze door Wijckerveste ondertekend is geeft alle betrokken partijen en dus 
ook het College extra tijd om met de best mogelijke oplossing te komen. 
Bestaand beleid blijft ook voor deze begroting het uitgangspunt. Nieuw beleid dient financieel gedekt 
te zijn, door Raad EN College. Het Rijk blijft gemeenten opzadelen met financiële onzekerheden, zeer 
zeker op het gebied van de decentralisaties. Financiële en pro-actieve alertheid blijft daarom 
geboden. 
De VVD heeft zich altijd ingezet voor een kleine en slagvaardige organisatie. Maar, we zijn met zijn 
allen doorgeschoten. Het College heeft haar werk, in opdracht van de Raad, uitermate goed verricht. 
Daarom is het goed dat we ons meer zijn gaan richten op het streamlinen van interne 
arbeidsprocessen dan op de grootte van het apparaat. Een adequate en snelle reactie op vragen van 
onze burgers mag niet in het geding komen. 

 
2. De te realiseren Programma’s 
 
2.1 Programma veiligheid 
 
Inzoomend op het afgelopen jaar en de verrichte prestaties in het historisch centrum en het nieuwe 
winkelcentrum, wil de VVD haar complimenten uitspreken. Het resultaat is fantastisch. 
We zijn echter nog lang niet klaar. Er zijn nog voldoende zaken die geoptimaliseerd kunnen worden, 
met name betreffende verkeersveiligheid en veiligheid in het algemeen. 
Met name moet de prioriteit gelegd worden bij de knelpunten Neerhem en Oud Valkenburgerweg, 
benevens de kruising Emmaberg en op en rondom het Grendelplein.  
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Op deze wegen wordt structureel te hard gereden hetgeen vaak levensgevaarlijke taferelen oplevert 
zowel voor fietsers alsook overstekende wandelaars. Extra benadrukken we de situatie van de 
gebruikers van electrische rolstoelen. Deze hebben veel moeite met het op- en afrijden van trottoirs. 
Kijk bijvoorbeeld bij de kruising Trianon. 
. Vraag aan de Wethouder: hoe is StaVaZa bij voornoemde onveilige punten? 
Veiligheid betreft ook het op peil houden van de openbare verlichting; we moeten voorkomen dat er 
donkere plekken in en rondom het centrum ontstaan waar zich vervolgens duistere zaken kunnen 
afspelen. 
. Vraag aan de Wethouder: hoe is in deze de StaVaZa? 
Een compliment wilt de VVD ook maken m.b.t. de aanpak van de mergelwanden, de stormschade en 
essentaksterfte. Hoewel dit een zeer zware kostenpost oplevert voor onze gemeente staat ook hier 
de veiligheid voor de burgers en gasten voorop. 
. Vraag aan de Wethouders: wanneer zijn voornoemde werkzaamheden beëindigd? 
Het doorvoeren van cameratoezicht is ook een prima ontwikkeling die niet alleen de objectieve maar 
zeker ook de subjectieve veiligheid verhoogt. Dit cameratoezicht mag wat betreft de VVD uitgebreid 
worden. 
Verder gaan wij akkoord met de vraag om structureel € 25.000,- vrij te maken voor de verdere 
uitvoering van het project Wijkschouw dat o.i. zich al ruim bewezen heeft. Zowel objectieve als 
subjectieve veiligheid van onze burgers wordt hierdoor duidelijk vergroot. 
 
 2.2 Programma Verkeer, vervoer en waterstaat  

De VVD onderschrijft de algemene beleidsdoelstellingen voor het programma Verkeer, vervoer en 

waterstaat.  

Onze prioriteit daarbij heeft de verzorgde openbare ruimte waarbij aandacht is voor verkeersveiligheid. Het 

verledden van de bestaande verlichting zoals in de nota openbare verlichting wordt voorgesteld wordt door 

ons dan ook met luid gejuich ontvangen.  

De wegen, trottoirs en pleinen dienen wij als gemeente goed te onderhouden. Dit maakt wonen, werken en 

recreëren in Valkenburg aan de Geul aantrekkelijk. Ook daarmee is in 2016 een aanvang genomen. Zaak is 

om gedurende deze raadsperiode dan ook zoveel mogelijk van deze onderwerpen te voltooien. Goed 

onderhoud van wegen, wandel en fietspaden vraagt niet alleen een inspanning van de gemeente maar 

volgens ons ook van burgers die vinden dat een deel van de openbare ruimte hen toebehoort.  

Een door de VVD ingediende motie betreffende de tweetalige plaatsnaamborden is unaniem aangenomen. 

Deze borden komen de lokale volkscultuur ten goede en maken de gemeente toeristisch (nog) 

aantrekkelijker. 

De VVD houdt de vinger aan de pols voor wat betreft de voorstellen en dekking voor (eventueel) geplande 

investeringen in wegen en riolering. Een compliment voor de wethouder nu hij door middel van de 

bijeenkomsten adaptief wegbeheer de raad in een vroeg stadium heeft betrokken en meegenomen in de 

keuzemomenten, waardoor we zelf aan de knoppen hebben kunnen draaien. Dit komt in grote mate 

tegemoet aan de reeds eerder, bij de algemene beschouwingen in 2014 en in 2015, door de VVD bepleite 

wens om over te gaan tot een meerjarenplan voor wegenonderhoud in Valkenburg aan de Geul. 

De fractie heeft onder de aandacht gebracht dat er geen buslijnen komen te vervallen vanaf het moment 

dat Arriva de dienstregeling van Veolia zal overnemen. De VVD zal zich er dan ook hard voor maken dat de 

burger zo min mogelijk last ondervindt van de nieuwe dienstregeling.  

De VVD heeft zich voorts ingezet voor een betere verkeersveiligheid op de Oud-Valkenburgerweg en 

Neerhem. Een en ander is in goed onderling overleg tussen de wethouder en de bewoners tot stand 

gekomen. De VVD zal zich steeds blijven inzetten voor de (verkeers)veiligheid van onze inwoners en zij die 

onze gemeente bezoeken. 

2.3 Programma economie 
Vier speerpunten van het VVD verkiezingsprogramma vinden we terug in het uitgangspunt van het 
programma economie: het creëren van een veilig en goed woon-, leef- en werkklimaat middels het  
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stimuleren van economische groei en daarmee werkgelegenheid op basis van een verantwoord 
financieel beleid. 
 
Wat dat betreft zijn er weer diverse doelen, zoals uiteengezet in het coalitieakkoord 2014-2018, 
gerealiseerd. De economische indicatoren die ingezet kunnen worden om de ontwikkeling van het 
toerisme in onze gemeente te toetsen, tonen aan dat we weer op de goede weg terug zijn. De 
oplevering en opening van woon- en winkelcentrum Aan de Kei, het a.s. upgraden van de 
Molenstraat en het Walramplein, van de Valkenburgerstraat en de voormalige Provinciale Weg, de 
formele afspraken die lopen voor Croix de Bourgogne, Hotel Kint en het voormalig Leeuwterrein, het 
toegewezen krijgen van het UCI City Bike Label plus het WK Cycle Cross 2018. Al dit en nog meer 
versterkt de “branding” van Valkenburg aan de Geul als toeristische hoofdstad van Zuid-Limburg en 
als DE wielerstad van de Euregio en van Nederland. 
VRAAG: De gerechtelijke uitspraak m.b.t. Kasteel OOST verwacht het College in de tweede helft van 
2016. Wat is de StaVaZa op dit moment? 
VRAAG: Zullen de perikelen m.b.t. de fundering van het Pradoegebouw de verkoop van het gebouw 
vertragen? 

 
Ondanks de vele positieve ontwikkelingen blijft de VVD zich inzetten voor ons gehele bestaande 
MKB, horeca en retail samen! Zij dragen onze economie en zijn haar belangrijkste werkgever. De 
centrale winkelfunctie moet versterkt en uitgebouwd worden, gesterkt door een klantvriendelijk 
parkeerbeleid. De kernen moeten hun winkels zoveel mogelijk kunnen blijven behouden. Maar niet 
alleen moet de vestiging van nieuwe winkels goed tegen het licht worden gehouden (hetgeen nu 
gebeurt) maar ook die van nieuwe hotels (hetgeen nu niet gebeurt). Onze gemeente mag dan 
weliswaar “hot” zijn bij investeerders, de ketel mag ook niet aanbranden!! 
Zoals we bij de kaderbriefbehandeling al aangaven, vindt de VVD het daarom onontbeerlijk dat er 
een hotelbeleidsplan komt. Wij bieden hierover straks een motie in. 
 
We zijn ook voorstander van de strategische aankoop van een grondstuk aan de Nieuweweg dat als 
strategisch gelegen overloopgebied in de nabije toekomst ontlastend voor de gehele 
verkeersdoorstroom kan blijken te zijn en de aankoop te dekken vanuit de reserves algemene dienst. 
 
De VVD is verheugd vast te stellen dat de gemeentelijke financiële bijdrage aan evenementen als 
investering gezien wordt en niet meer als subsidie. Want het is ook een investering in een essentiële 
en onmisbare kant van ons economisch succes: evenementen met uitstraling! En ook dat is een pijler 
van het coalitieakkoord 2014-2018. 

 
2.4 Programma onderwijs 

 
Onderwijs vormt voor ieder individu de basis waarop men zich kan ontplooien. 
Het stimuleert de ambitie die in alle kinderen schuilt. Om deze ambitie gestalte te 
geven, is er ook een blijvende behoefte aan diversiteit in het aanbod bij en 
kwaliteit van onderwijsvoorzieningen. De VVD is daarom zeer verheugd met het 
ouderinitiatief voor een vrije school in het Heuvelland. 
De gemeente heeft als lokale overheid de taak om te zorgen voor een 
gecoördineerd onderwijsaanbod. De VVD onderschrijft het belang dat met name 
jonge kinderen (2-12 jaar) in hun wijk of kern naar school of opvang kunnen gaan. 
Dit ook ter bevordering van de leefbaarheid en cohesie binnen deze wijken en 
kernen. 
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2.5 Programma sport, cultuur en recreatie 
 

Dat de kern waarop de uitvoering van dit programma gebaseerd is, de Toekomstvisie 2030 en het 
Coalitieakkoord 2014-2018 is, blijkt nadrukkelijk uit het voorwaarden scheppend beleid waarbij 
gezonde verenigingen en accomodaties essentieel zijn. Dit laatste blijkt uiteraard uit het realiseren 
van de kunstgrasvelden bij SC Berg en VV Walram benevens de uitvoering van diverse 
werkzaamheden bij andere sportverenigingen. 
Vraag: We vragen de Wethouder per omgaande om een verantwoording aan de Raad te overleggen 
van de uitgave van zijn budget ad € 1.000.090,- voor de aanleg van twee kunstgrasvelden met 
toebehoren, kleine werkzaamheden bij andere sportclubs en bij de tennisclub in Houthem. Kan de 
Raad deze snel tegemoet zien? 

 
Inwoners en verenigingen dienen steeds meer hun eigen verantwoordelijkheid te nemen om ook het 
hoofd te kunnen bieden aan de toenemende dubbele vergrijzing, ontgroening en ontvolking. Voor de 
VVD is investeren in sport investeren in de toekomst: het bevordert veiligheid en gezondheid voor 
iedere leeftijd, jong en oud! 

 
Op grond van de basis die afgelopen jaar gelegd is voor zowel de ontwikkeling van het Open Lucht 
Theater alsook het Museum Land van Valkenburg, wordt gestaag verder gewerkt aan de versterking 
van beider positie. Cofinanciering heeft haar vruchten afgeworpen. Hierop in te blijven zetten ook 
voor de restauratie en herbestemming van monumenten vindt de VVD meer dan verstandig. 
Dat de Exploitatiemaatschappij Polfermolen b.v. als verbonden partij bijdraagt aan de uitvoering van 
dit Programma, staat natuurlijk buiten kijf. De vele economisch belangrijke activiteiten die op het 
gebied van cultuur, sport en recreatie mede gedragen worden door de Polfermolen b.v. betekent 
enerzijds naar het College toe de opdracht deze functionaliteiten te behouden maar betekent 
daarnaast ook de opdracht naar het College toe structureel, jaarlijks € 1,2 miljoen te bezuinigen op 
deze b.v met ingang van het planjaar 2017. 

 
2.6 Programma Sociaal Domein 
 
De VVD sluit aan bij de rode draad van de Toekomstagenda die onderschrijft dat de mens centraal 
staat. Dat betekent dat er dus gewerkt wordt vanuit de leefwereld van het individu, het gezin in 
plaats van vanuit de procedures, regels en wetten. 
 
Gebleken is dat de jongeren binnen onze gemeente meer jeugdhulp krijgen dan dat landelijk het 
geval is. De VVD onderschrijft het belang van transformatie van de Jeugdhulp. Wij staan achter de 
eerste aanzetten die in 2016 zijn gedaan om de nieuwe werkwijze vorm te geven. De VVD gaat er 
vanuit dat deze werkwijze inderdaad leidt tot een kwalitatieve verbetering in de jeugdhulp, de-
medicalisering en vermindering van gespecialiseerde hulpverlening. 
 
Met verbazing heeft de VVD vernomen dat het kernoverleg Centrum Valkenburg niet meer bestaat. 
Wij zijn van mening dat bureau burgerkracht hierin een verantwoordelijkheid heeft laten liggen en 
dat dit dient te worden onderzocht. De VVD blijft een verdere positieve ontwikkeling in deze 
nauwlettend volgen.  

Wij hebben geen probleem akkoord te gaan met het raadsvoorstel ter vaststelling 

van de afwegingscriteria inzake cofinanciering van burgerkrachtprojecten. 

Aangezien ons wordt aangegeven dat er op dit moment geen cofinanciering 

structureel aan de begroting toegevoegd kan worden vanwege onze financiele 

positie en dat we hiervoor verdere invulling dienen te vinden bij de behandeling 
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van de kadernota 2017, kan de VVD niet anders dan NU wel akkoord te gaan met 

de genoemde afwegingscriteria maar NIET met een structurele invulling van dit 

bedrag op dit moment, zoals geopperd wordt onder punt 4, laatste alinea. Wel 

blijven we onderstrepen dat eerst gekeken dient te worden in hoeverre de 

reguliere middelen uit de diverse programma’s voor dit doel ingezet kunnen 

worden. 

 

Verantwoordelijkheid nemen voor je eigen bestaan en welbevinden en de vrijheid 

hebben om zelf de regie in handen te houden over je eigen leven zijn voor de 

VVD belangrijke liberale waarden. 

2.7 Programma Volksgezondheid en Milieu 

 

De VVD is voorstander van stimulering van onze inwoners om vanuit het principe 

van zelfsturing, verantwoording te nemen t.a.v. gezondheidsaspecten in hun 

buurt. 

 

Net als bij het vorige programma dient geïnvesteerd te worden in 

samenwerkingsverbanden. Wij juichen de Zuid-Limburgse ambitie toe, om te 

komen tot een Positieve Gezondheid. Wij kijken uit naar het regionale 

gezondheidsbeleid dat in het laatste kwartaal 2016 zal worden voorgelegd aan de 

afzonderlijke raden van Zuid-Limburg. 

 
2.8 Programma Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening en Stedelijke Vernieuwing 

De VVD is voorstander van het bevorderen van eigen woningbezit, betaalbare woningen voor starters 
en voldoende sociale woningbouw. Dit is goed voor de leefomgeving en voorkomt dat mensen uit 
onze gemeente vertrekken. Ook wordt op deze wijze de lokale economie gestimuleerd.  
De VVD is zich er terdege van bewust dat de komende jaren de bevolking zal krimpen. In de 
ruimtelijke plannen van de gemeente moeten de verwachte effecten worden meegenomen. De VVD 
kan dan ook volledig achter de structuurvisie wonen staan. 
Zoals reeds vaker is aangegeven is de VVD tegen een effectieve stijging van de OZB en zal daar dan 
ook nimmer mee akkoord gaan.  
Startersleningen dienen beschikbaar te zijn voor een of tweepersoonshuishoudens/kleine woningen 
om de doorstroom te bevorderen. Voor wat betreft de gesubsidieerde huurwoningen volgen wij het 
liberale gedachtengoed dat deze alleen beschikbaar dienen te zijn voor mensen die dat echt nodig 
hebben. Er is behoefte aan zorg in en nabij de woning. De VVD wil ruimte geven aan nieuwe 
concepten en initiatieven. Ook zijn we voorstander van huisvesting op maat. 
De VVD wil dat inwoners en ondernemers makkelijk en snel kunnen zien welke mogelijkheden zij 
hebben om hun panden te vergroten of aan te passen. De regels hiervoor, vastgelegd in het 
bestemmingsplan, dienen actueel en digitaal beschikbaar te zijn. Tevens dienen wij als gemeente 
medewerking te verlenen om langdurig leegstaande panden een andere planologische bestemming 
te geven als daardoor een nieuwe bedrijfsfunctie mogelijk wordt. De VVD zal zich dan ook inzetten 
om een hotelbeleidsplan te ontwikkelen. 
We zijn altijd al pleitbezorger geweest van het verminderen van de regeldruk voor inwoners en 
ondernemers: een investering aan de voorkant van dit proces leidt tot beperking van kosten en 
risico’s aan de achterkant. Het gepresenteerde raadsvoorstel dat hierop inzet dient nog slechts een 
dekking te krijgen. Wij willen hier positief in meedenken. 
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De VVD kan zich ook vinden in een strenge toets ten aanzien van ruimtelijke kwaliteit voor zover het 
monumentale panden en beschermde stads- en dorpsgezichten betreft.    
De VVD is ook verheugd dat de doorgaande weg in Houthem wordt aangepakt. En dat de betrokkenen die 

bezwaar hebben gemaakt, een onderwerp dat door de VVD veelvuldig onder de aandacht is gebracht, ook 

serieus genomen worden. We volgen wel heel nadrukkelijk de financiele paragraaf. 

 Nawoord 
De VVD blijft positief en zakelijk ingesteld. 
Er is weer veel gerealiseerd en er komen weer nieuwe hoogtepunten aan. Om er drie te benoemen: 
gedeputeerde Geurts heeft de toezegging gedaan voor de cofinanciering voor de herinrichting van 
het Walramplein en daarmee de Molenstraat; de plannen om de voormalige Provinciale Weg en de 
Valkenburgerstraat aan te pakken zijn gepresenteerd. 
Aandachtspunten dienen te blijven het terugdringen van de armoede, het stimuleren van de 
leefbaarheid van onze kernen zodat scholen, winkels en verenigingen kunnen blijven bestaan, waar 
mogelijk. Mede tegen deze achtergrond en met de spanning die op onze begroting staat vind de VVD 
de geprognotiseerde uitgave voor het opknappen van de Raadzaal en de aanschaf van nieuw 
meubilair onacceptabel en niet uit te leggen aan onze bevolking.  
We moeten blijven inzetten op kansen en mogelijkheden waarbij het dienen van de belangen van 
inwoners en ondernemers in een juiste balans dient te worden nagestreefd. 
T.a.v. het thema gedragscode binnen de Raad wilt de VVD toch nog eens onderstrepen dat wij als 
raadsleden drie verantwoordelijkheden hebben: 
1. we zijn volksvertegenwoordigers en vertegenwoordigen dus de belangen van iedereen, ongeacht 
eenieders specifieke eigenschappen, ongeacht of men jong of oud is. 
2. we stellen de kaders op waarbinnen het College dient te opereren. 
3. we controleren het College op de uitvoering van haar verantwoordelijkheden binnen de gestelde 
kaders. 
Als er toch raadsleden zouden zijn die menen vertrouwelijke informatie naar buiten te moeten 
brengen, dan brengen ze niet alleen het besluitvormingsproces in gevaar maar tevens de 
concurrentiepositie van bedrijven waarmee wij zaken willen doen. Zij houden zich niet aan intern 
gemaakte afspraken. En dat druist in tegen onze eerste verantwoordelijkheid namelijk de belangen 
van al onze burgers te dienen. En dat betekent dat daar waar feitelijke argumenten ontbreken er nog 
alleen maar plaats is voor populisme. Maar goed, feiten mogen een mening natuurlijk niet in de weg 
staan. En dit is ironisch bedoeld. 
Als Raad moeten we het College de mogelijkheid bieden haar werk te kunnen doen, niet dit 
onmogelijk maken. 
.Vraag aan de portefeuillehouder: In augustus 2015 heeft de VVD het thema integriteit duidelijk op 
de agenda geplaatst. Zou dit inmiddels afgehandeld zijn dan zaten we nu niet in deze situatie. 
Wanneer wordt dit onderwerp nu eindelijk eens afgehandeld door het College? 
 
En onze burgers? Die barsten van positieve energie. De kern overleggen zitten vol nieuwe ambities! 
Er waait een positieve wind door onze gemeente, tenminste voor hen die hem willen voelen en er 
aan mee willen werken. 
Tot slot herhaalt de VVD haar laatste zin van de Algemene Beschouwingen van 2015: 
“ we eindigen met ook het belang van een goede samenwerking binnen deze Raad te accentueren 
omdat we, en ik citeer uit het coalitieakkoord, “een gedeeld belang hebben: het welzijn van de 
burgers, ondernemers en gasten van Valkenburg aan de Geul””. 
En hiervan maken onpartijdige en objectief rapporterende media een essentieel onderdeel uit. 
En die mist de VVD in ieder geval op lokaal niveau. 

 
Tot zo ver. 
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